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شماره

صفحه

روزنامه

به گزارش تابناک به نقل از تسنیم، در زمان حاضر میزان کل حجم آب 
در مخازن سدهای کشور حدود ۱۷.۹۵ میلیارد مترمکعب است و شاهد 

کاهش ۱۲ درصدی ورودی به مخازن نسبت به سال گذشته هستیم.
 بر اساس آمار دفتر اطلاعات و داده های آب کشور تا روز هفتم آبان 
ماه )۳۷ روز ابتدایی سال آبی جاری( میزان کل حجم آب در مخازن 
سدهای کشور به حدود ۱۷.۹۵ میلیارد مترمکعب رسیده است، در واقع 
در زمان حاضر حدود ۳۶ درصد ظرفیت مخازن سدهای کشور پُر و ۶۴ 

درصد ظرفیت مخازن سدها خالی است.

فیروز قاسم زاده، مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور در این 
خصوص گفت: بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان می دهد که 
ورودی به مخازن در سال آبی جاری به ۱.۰۵ میلیارد مترمکعب رسیده 
است که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته ۱۲ درصد کاهش دارد.

وی ادامه داد: میزان پرشدگی سد زاینده رود در استان اصفهان، سدهای 
استان تهران، سدهای استان خوزستان و سدهای حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه در شرایط فعلی به ترتیب حدود ۱۱ درصد، ۱۸ درصد، ۴۲ درصد 

و ۲۹ درصد است.

علی فاطمی نایب رئیس انجمن داروسازان ایران در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا با اشاره به ابراز نگرانی ها در مورد سرنوشت طرح دارویار اظهار کرد: 
هدف اصلی طرح دارویار به حداقل رساندن کمبودهای دارویی و به حداکثر 

رساندن دسترسی مردم به دارو و ارزان بودن قیمت آن برای بیماران بود.
این  هزینه  اما  است،  شده  محقق  دارو  بودن  ارزان  هدف  الان  افزود:  وی 
ارزانی را داروخانه های خصوصی پرداخت می کنند و به جای دولت خود در 
حال پرداخت یارانه دارو هستند. در حال حاضر بیمه تأمین اجتماعی هنوز 

یارانه مرداد و شهریور را پرداخت نکرده اند.
تأمین  بیمه  اگر  است، گفت:  نسیه  هنوز  دارو  یارانه  اینکه  بیان  با  فاطمی 
اجتماعی به همین وضع ادامه دهد، دیگر داروخانه ها نمی توانند ادامه داده و 
احتمال قطع همکاری آنها خواهد بود، چون الان قیمت واقعی دارو افزایش 
پیدا کرده است.نایب رئیس انجمن داروسازان با بیان اینکه بخش دیگری 

از اهداف طرح دارویار افزایش دسترسی به داروی باکیفیت برای مردم بود، 
گفت: این هدف نه تنها محقق نشد که حتی برعکس شد و به جای اینکه 
علت  که  پیدا کرد  افزایش  این کمبودها  شود،  دارویی کمتر  کمبودهای 
آنهم نارضایتی شرکت های تولید کننده از قیمت گذاری دارو بود و این 

شرکت ها تولید خود را کم کردند.
با بیان اینکه وزارت بهداشت می توانست پیش بینی های لازم  وی در ادامه 
را برای این موضوع به وجود آورد، گفت: کمبود داروی آنتی بیوتیک و 
سایر داروها قابل پیش بینی بود، مجموعه این وزارتخانه باید می دانست که 
به محض کاهش تولید دارو از سوی کارخانه ها در مرداد و شهریور نتیجه 
آن در مهر و آبان قابل مشاهده است. وزارت بهداشت در آن مقطع موضوع 
افزایش قیمت دارو را قبول نکرد و آن را در مهرماه انجام داد که دیگر دیر 

شده بود و این کمبودهای دارویی به وجود آمد.

به نظر می رسد مسئولان ارشد کشور 
و  بینش ها  تغییر  برخی  به  اخیراً 
نگرش ها رسیده اند که اگر استمرار 
»عمل«  آنها  به  و  باشد  داشته 
از  درجه ای  به  بتواند  شاید  بشود، 
عمومی  اعتمادزایی  و  امیدآفرینی 

کمک کند. این موارد عبارتند از:
اقتصادی،  اصلاحات  به  نیاز  الف( 

فرهنگی، اجتماعی و سیاسی
بین  دیالوگ  و  به گفتگو  نیاز  ب( 
صدای  شنیدن  و  مسئولان  و  مردم 
در  آنها  کردن  وارد  و  جامعه 

سیاستگذاری کشور
انتقاد  و  اعتراض  حق  پذیرفتن  ج( 
با  آن  دانستن  متفاوت  و  مردم 

اغتشاش
حال به تبیین و تشریح کوتاه موارد 

فوق بپردازیم.
بستر  در  اصلاحات  به  نیاز  الف( 
پذیرفته شده  و  امری عقلایی  زمان 
به  که  است  کشورهایی  تمام  در 
و  می اندیشند  جانبه  همه  توسعه 
برای رسیدن به آن از افکار عمومی 
کمک می گیرند. همانطور که یک 
به  لحظه  بعد،  به  تولد  زمان  از  فرد 
لحظه نیاز به مراقبت و آفت زدایی 
و مبارزه با میکروب ها و ویروس ها 
دارد و باید پیوسته معایب، ضعف ها، 
اشتباهات و اشکالات رفتاری اش را 
تا در یک مسیر رشد  تصحیح کند 
بگیرد،  قرار  برنده  پیش  و  متوازن 
یک کشور هم چنین است و برای 
باید  خود  توسعه  و  رشد  و  سلامت 
معایب و اشکالاتش را رفع کند، این 
اجتماعی  پویای  زندگی  لازمه یک 

است. 
مسئولان  تازگی  به  خوشبختانه 
ارشد کشور به لزوم این اصلاحات 
برنامه  یک  هنوز  ولی  برده اند  پی 
اصلاحات  این  اجرای  برای  مدون 
در قوای سه گانه و سایر سازمان ها 
ضمن  نمی شود.  دیده  مجموعه ها  و 
اینکه وقت بسیار تنگ است و نباید 

فقط به گفتار بسنده کنند.
و  )گفت  دیالوگ  به  نیاز  ب( 
منولوگ  جای  به  طرفه(  دو  گوی 
فقط  و  طرفه  یک  گوی  و  )گفت 
سخنرانی( و نیاز به مذاکره، مباحثه، 
جای  به  استدلال  با  همراه  مفاهمه 
احساسات، بین مردم و مسئولان به 
شدت مورد نیاز است. شنیدن صدای 
بر حق مردم و وارد کردن آنها در 
و  تصنعی  مملکت،  سیاست گذاری 

تشریفاتی نیست بلکه امری واقعی و 
ضروری است. امروز حتی در یک 
خانواده، والدین و فرزندان و زوجین 
نمی توانند به شیوه ۵۰ سال قبل زیر 
بین  در  کنند،  زندگی  سقف  یک 
تبدیل  تحکم  و  دستوری  نظام  آنان 
به همفکری و مشورت شده و هیچ 
)با  طرفین  از  هیچکدام  از  تحمیلی 
رعایت احترام به بزرگان( پذیرفتنی 
نیست. یعنی داخل یک خانواده هم 
باید دمکراسی و آزاداندیشی حاکم 
باشد وگرنه دائم با تنش و درگیری 
به  نیاز  ما  پس  بود.  خواهند  مواجه 
جدید  )مرامنامه(  مانیفست  یک 
اجتماعی  زندگی  و  برای حکمرانی 
نحوی  به  را  آن  باید  که  داریم 
تدوین ،تنظیم و اجرا کنیم که مورد 

قبول عموم افراد جامعه باشد.
انتقاد  و  اعتراض  حق  پذیرش  ج( 
مردم و جدا کردن آن از اغتشاش ، 

درگیری و خشونت.
مرتب  مسئولان  روزها  این  گرچه 
مردم  اعتراض  حق  از  طرفداری 
مخالفت  اغتشاش  با  و  می کنند 
می ورزند ولی هنوز یک خط روشن 
و جدا کننده که بتواند به وضوح و 
روشنی تفاوت این دو را نشان دهد، 
مبهم  فضای  این  در  نداده اند.  ارائه 
و  اعتراض  خود،  ظن  از  کسی  هر 
اغتشاش را به نحوی متفاوت، تعبیر 
و تفسیر می کند و این خود موجب 
پخته  کار  می شود.  بیشتر  تنش 
و  مجلس  که  است  این  سنجیده  و 
دولت و قوه قضاییه هر چه سریعتر 
این دو مفهوم را برای مردم تبیین و 
روشنگری،  این  در  و  کنند  روشن 
قرار  فضا  کردن  تنگ  بر  را  مبنا 
ندهند که باز آش همان آش خواهد 
هیچ  و  کاسه  همان  کاسه  و  بود 

مشکلی را حل نخواهد کرد.
اصل  باید  مسئولان  اینکه  خلاصه 
چه  مردم  که  بگذارند  این  بر  را 
چه  می خواهند؟  چه  می گویند؟ 
حل های  راه  چه  دارند؟  مشکلاتی 
دراز  و  مدت  میان  مدت،  کوتاه 
می کنند؟  ترسیم  آن  برای  مدتی 
تضاد بین وعده و وعید و عمل را از 
بین ببرند و همه را جهت رسیدن به 
یک زندگی با نشاط، با رفاه، سالم و 
قابل قبول امیدوار کنند، بدین طریق 
رضایت مندی  از  درجه ای  به  جامعه 
خواهد رسید. آستین را بالا بزنید که 

فردا دیر است.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

رئیس مجلس شورای اسلامی:

نایب رئیس انجمن داروسازان ایران؛

احتمال قطع همکاری داروخانه ها با بیمه تأمین اجتماعی

معاون پژوهشی وزیر علوم:

نخبگان ایرانی مقیم خارج برای گذراندن 
دوره های پسادکتری به کشور می آیند

وزیر کشور: 

در مدارس و دانشگاه ها گفت وگو و مفاهمه 
دنبال شود

نماینده مردم چابهار در مجلس شورای اسلامی:

مردم سیستان و بلوچستان اغتشاش گر 
و تجزیه طلب نیستند

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت که بر اساس مصوبه مجلس 
حقوق کارمندان مجرد و خانم های متأهل یک میلیون تومان اضافه شده و 
مشمول فوق العاده ویژه می شوند. برای کارمندان متأهل این میزان افزایش 
حقوق یک میلیون تومان به اضافه فوق العاده ویژه، حق عائله مندی و حق 

اولاد است.
افزایش  میزان  توضیح  در  ایسنا  با  گفت وگو  در  بابایی  حاجی  حمیدرضا 
حقوق کارمندان دولت و بازنشستگان با مصوبه امروز مجلس،  گفت: طبق 
مصوبه امروز مجلس حقوق کارمندان یک میلیون تومان اضافه شده و علاوه 
بر آن حق عائله مندی حدود ۲۰۰ هزار تومان و حق اولاد به ازای هر فرزند 
۱۰۰ هزار تومان و همچنین فوق العاده ویژه اضافه خواهد شد. بر این اساس 
اگر کارمند مجرد و یا خانم متأهل باشد میزان افزایش حقوق او یک میلیون 
تومان به اضافه فوق العاده ویژه خواهد بود و اگر کارمند مرد متأهل باشد 
یک میلیون تومان به اضافه حق اولاد به اضافه حق عائله مندی و به اضافه 

فوق العاده ویژه است.
 ۳۵ تا  که  بود  آورده  لایحه  در  دولت  گفت:  ویژه  فوق العاده  درباره  وی 
درصد برای فوق العاده به هرجایی خواست اضافه کند اما این میزان در قانون 
تا ۵۰ درصد قید شده است. لذا برخی فوق العاده ویژه ۵۰ درصد را گرفته 
این  به  قانون را آوردیم  این مشکل ما عین  برای رفع  و برخی نگرفته اند. 
تا ۵۰ درصد فوق العاده  اختیارش  اعتبارات در  با  شکل که دولت می تواند 

ویژه لحاظ کند.
رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس درباره افزایش حقوق افراد تحت 
برای  درصد   ۲۰ سال  ابتدای  در  گفت:  بهزیستی  و  امداد  کمیته  پوشش 
بر  لحاظ کردیم.  را  ۳۰ درصد  امروز  ما  و  اعمال شد  آنها  افزایش حقوق 
این اساس از ابتدای سال افراد تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی 

مشمول افزایش ۵۰ درصد حقوق می شوند.
حاجی بابایی در مورد افزایش حقوق اعضای هیئت علمی دانشگاه گفت: 
این  افزایش حقوق برای آنها اعمال شد که  اسفند سال گذشته ۳۰ درصد 

میزان را کاهش داده و برگرداندند. لذا ما افزایش ۱۵ درصدی حقوق برای 
اعضای هیئت علمی لحاظ کردیم.

وی افزود: قرار شد بند یک این لایحه یعنی میزان افزایش حقوق شاغلان 
مشمول شرکت های دولتی هم بشود همچنین حق اولاد و حق عائله مندی هم 

به نهادهای عمومی غیردولتی داده می شود.
وی با بیان اینکه اجرای این قانون از اول مهر ماه لحاظ خواهد شد، گفت: 
میزان افزایش حقوق بازنشستگان ۹۰۰ هزار تومان به اضافه پنج درصد حکم 
شهریور ماه آنها به اضافه حق عائله مندی و حق اولاد است؛ اگر این قانون از 
اول شهریور اجرا می شد این پنج درصد به بازنشسته ها داده نمی شد به همین 

دلیل اجرای قانون از اول مهر ماه شده است.
بیان کرد:  رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس خطاب به بازنشستگان 
بازنشستگان بدانند که هیچ پیشنهادی در مجلس غیر از آنچه ما در کمیسیون 
برنامه و بودجه آوردیم نبوده است. ما نمی توانستیم جز با توافق دولت یک 

ریال اضافه کنیم. دست ما غیر از این، باز نبود.
حاجی بابایی در پایان، گفت: آن هایی که از ابتدای سال مشمول ۵۷ درصد 
افزایش حقوق شامل آنها خواهد  این  افزایش حقوق نشده اند  و ۳۸ درصد 
اما در  بوده  اجتماعی  تأمین  نظر  معین و زیر  قرارداد کار  فردی  مثلًا  شد. 
شهرداری کار می کرده و ۳۸ درصد افزایش حقوق را نداشته است. این فرد 
شامل افزایش حقوق فعلی خواهد شد؛ صندوق های خاص مثل صدا و سیما 

هم شامل این افزایش حقوق می شود.

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

وزیر ارتباطات، با اشاره به نگرانی ها درباره آسیب دیدن کسب وکارهای 
اینترنتی و آمارهای متناقض از تعداد کسب وکارهای آسیب دیده، گفت: 
برای ما حتی یک کسب وکار هم که از تصمیمات امنیتی این روزها متأثر 
پلتفرم  بستن یک  اثر  درباره  اما رقم های مطرح شده  است  مهم  باشد،  شده 
نهادهای  که  است  لازم  و  نیست  کارشناسی  دیجیتال،  اقتصاد  بر  خارجی 

ذی ربط ارزیابی دقیقی از این مسئله ارائه دهند.
به گزارش ایسنا، عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
استان های  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  کل  مدیران  هم اندیشی  نشست 
اظهار  انجام شده طی یک سال گذشته،  اقدامات  به  اشاره  با  سراسر کشور 
کرد: تمام تلاش ما در یک سال گذشته بر افزایش کیفیت زیرساخت های 
صنعت  توسعه  به  بخشی  شتاب  هوشمند،  دولت  توسعه  کشور،  ارتباطی 
ملی اطلاعات و توسعه  فضایی، هوشمندسازی شبکه پستی، تکمیل شبکه 
اقتصاد دیجیتال متمرکز بوده است و در این مسیر توفیقات مهمی کسب 

شده است که لازم است برای مردم تبیین شوند.
وی به تلاش های شبانه روزی مدیران و مسئولان وزارت ارتباطات در ایام 
اخیر اشاره کرد و افزود: با توجه به محدودیت دسترسی به برخی پلتفرم های 
خارجی که با تصمیم مراجع امنیتی اعمال شده است، تمام تلاش ما در این 
ایام، فراهم کردن بستر لازم برای برقراری ارتباطات آحاد مردم و تسهیل 
پایدار  ارائه  آن  تجلی  که  است  بوده  مجازی  فضای  در  آنان  کسب وکار 
خدمات توسط پلتفرم های ایرانی بوده است، به گونه ای که خوشبختانه هیچ 

سرویس داخلی در این مدت قطع یا مختل نشد.
او با بیان اینکه در این مدت تلاش های بسیار زیادی برای تقویت و حمایت 
افزود:  است،  گرفته  صورت  بومی  اجتماعی  شبکه های  و  پیام رسان ها  از 
سیاست وزارت ارتباطات این است که پلتفرم های داخلی به حدی از کیفیت 
و قابلیت برسند که حتی در صورت باز شدن پلتفرم های خارجی، بتوانند با 

آن ها رقابت کنند و توجه کاربران را به خود جلب کنند.
وی با اشاره به بسته حمایتی مصوب شده در کارگروه اقتصاد دیجیتال برای 
حمایت از سکوها و کسب وکارهای اقتصاد دیجیتال کشور افزود: وزارت 
ارتباطات حامی کسب وکارهای اینترنتی است و با پیگیری این وزارتخانه، 
یک سبد حمایتی متنوع برای توسعه کسب وکارهای اینترنتی به تصویب 

دولت رسیده است که جزییات آن به زودی اعلام خواهد شد.
عضو شورای عالی فضای مجازی در ادامه با تأکید بر ضرورت تببین پنجره 
ملی خدمات دولت هوشمند، خطاب به مدیران کل استانی این وزارتخانه 
گفت: مسئله دیگری که انتظار داریم در استان ها به طور جدی دنبال شود 
با  که  و  است  هوشمند  دولت  خدمات  ملی  پنجره  فرهنگ سازی  و  تبیین 
مراجعه به این پنجره در دریافت خدمات از دستگاه های دولتی و اجرایی 

تسهیل خواهد شد.
بر  تأکید  با  پور  زارع  اطلاعات،  فناوری  و  ارتباطات  وزارت  اعلام  طبق 
اینکه پروژه فیبر نوری از اولویت های اصلی وزارت ارتباطات است گفت: 
این پروژه را باید به طور جدی پیگیری کنید. پروژه فیبر نوری منازل و 
این  و  است  دوره  این  در  ما  زیرساختی  و  کلیدی  پروژه  کسب وکارها، 

پروژه می تواند منجر به تحول دیجیتال در استان ها شود.

پروژه شبکه فیبرنوری پایه توسعه نسل پنجم تلفن همراه است
و  مقررات  تنظیم  سازمان  رئیس  و  وزیر  معاون  شاهکوه  عباسی  صادق 
ارتباطات رادیویی نیز در ادامه این نشست با اشاره به پروژه فیبر نوری به 
عنوان یکی از اولویت های دولت سیزدهم و وزارت ارتباطات، بیان کرد: 
سازمان تنظیم مقررات مقدمات انجام این پروژه را آماده کرده است و با 
اعلام مشوق ها و ابلاغ اختصاص سهم ۸ درصدی دولت از درآمد اپراتورها، 

فضای خوبی برای انجام این پروژه ایجاد شده است.
وی با بیان اینکه تقسیم کار بین اپراتورها و FCP به صورت کامل انجام 
شده است، افزود: با اختصاص سهم ۸ درصدی دولت از درآمد اپراتورها 
بیش از ۵ هزار میلیارد تومان به صورت سالانه می توانیم برای این پروژه 

هزینه کنیم.
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی با اشاره به اهمیت شبکه 
برای  پایه ای  می تواند  فیبرنوری  شبکه  کرد:  تأکید  کشور،  در  فیبرنوری 
توسعه شبکه نسل پنجم تلفن همراه در کشور باشد و بر اساس برنامه باید تا 
۳ سال آینده ۱۰ درصد مشترکین تلفن همراه از خدمات نسل پنجم استفاده 

کنند که امید داریم این عدد به ۲۰ درصد مشترکین برسد.
ارتباطات و رئیس  این جلسه محمد خوانساری- معاون وزیر  همچنین در 
سازمان فناوری اطلاعات- گفت: در این دولت پنجره ملی خدمات دولت 
هوشمند راه اندازی شد و این آرزوی دیرینه که نزدیک به دو دهه است که 
قصد انجام آن را داشتیم، محقق شد. این پنجره بهانه ای است که دستگاه ها 

در یک نقطه تحت نظر مردم باشند.
محمود خالقی دخت- معاون امنیت فضای تولید و تبادل اطلاعات سازمان 
فناوری اطلاعات- نیز در ادامه بیان کرد: از اوایل تابستان امسال حملات 
سایبری علیه سامانه های داخلی افزایش داشته است که خوشبختانه با تدابیری 
اهداف  به  نتوانستند  و  نبودند  مؤثر  حملات  این  عمده  شد  اندیشیده  که 
تعیین شده دست پیدا کنند. مأموریت اصلی ما رسیدگی به این حوادث است 

و تاکنون ۲۴۰ آدرس آلوده شناسایی و اعلام شده است.
رضا باقری اصل - معاون امور دولت، مجلس و استان های وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات هم در این جلسه با بیان اینکه امروزه نیازمند همکاری و 
هماهنگی یکدیگر هستیم تا بتوانیم به مقصود برسیم، تشریح کرد: همراهی 
مردم، مخاطبان و ذی نفعان بدون آگاه رسانی و اقناع سازی محقق نخواهد 
شد؛  در این دوره اقدامات خوبی در حوزه زیرساختی و توسعه انجام گرفته 
است که باید برای مردم تبیین شود. در حوزه دولت الکترونیک کارهای 
ارزنده ای صورت گرفته است که می توانیم آن را توسعه دهیم و ضروری 

است این اقدامات به اطلاع مردم برسد.

وزیر ارتباطات خبر داد؛


